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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 29 jan. 1951
*’s Morgens te 10 uur aangevangen en ’s middags voortgezet, Plein 2b.

Aanwezig: De Minister-President, Voorzitter, en de Ministers Van den Brink, Götzen,
s’Jacob, Joekes, Lieftinck, Van Maarseveen, Mansholt, Rutten, Van Schaik, Spitzen, Stikker (bij
punt 1 en 2a), Struycken, Teulings en In ’t Veld.

Tevens is aanwezig Staatssecretaris Blom.
Secretaris: Drs. J. Middelburg.

- - -

3. De kwestie van de Ambonese militairen
a. Minister Van Maarseveen deelt mede, dat de Indonesische Regering nog niet schriftelijk heeft
geantwoord op het Nederlandse verzoek om een verklaring, dat Indonesië te zijner tijd bereid zal
zijn de Ambonese militairen naar Indonesië te laten terugkeren. Op de kwestie van de verlening
van een handgeld is uit Djakarta nog niet gereageerd.

Minister s’Jacob deelt mede, dat de Ambonese  vertegenwoordiger in Nederland
van de bedoelde militairen opnieuw een telegram heeft gezonden, waaruit blijkt, dat men wil
blijven streven naar overbrenging naar Nieuw-Guinea. Minister Van Maarseveen deelt mede, dat
de heer Krijger de mogelijkheden op het eiland Waigeo gunstiger beoordeelt dan elders in
Nieuw-Guinea. Simatupang is evenwel tegen overbrenging van Ambonezen naar dit gebied.
Minister s’Jacob merkt op, dat dan de volkenrechtelijke uitzondering van de Wet Algemene
Bepalingen geldt.

Minister Lieftinck is het opgevallen, dat in Djakarta het accent minder wordt
gelegd op de gedachte, dat primair de Ambonese militairen naar de Zuid-Molukken moeten
worden gebracht, eventueel met een handgeld. Spreker stelt de vraag of er geen aanleiding is
hierop de HC en de militaire leiding in Djakarta te wijzen. Minister Van Maarseveen heeft de
indruk, dat de betrokkenen in het algemeen niet naar de Zuid-Molukken willen gaan. De Minister-
President steunt de gedachte van Minister Lieftinck om hierop nogmaals de aandacht te vestigen.

Staatssecretaris Blom deelt mede, dat Djumhana hem heeft gevraagd, welke
bemoeienis hij zal hebben met de Ambonese militairen, die naar Nederland overkomen.

b. De huisvesting van gerepatrieerden en Ambonezen
Minister In ’t Veld heeft vernomen, dat aanvankelijk 1500 Ambonese gezinnen zouden kunnen
komen; als enige oplossing van het vraagstuk hoe deze onder te brengen ziet spreker, dat
gedurende twee maanden een deel van de nieuwe woningen voor huisvesting van gerepatrieerden
wordt gevorderd (nl. 750 van de 4000 nieuwe woningen per maand). De Ambonezen kunnen
dan in vrijkomende ruimten in kampen worden ondergebracht. Minister Teulings merkt op, dat
op 1 Mei verschillende gelegenheden, waar gerepatrieerden onder dak zijn gebracht moeten vrij
komen, met name de zomerbedrijven. De Minister-President is van oordeel, dat er onvermijdelijk
meer samenwoningen moeten komen.

Minister s’Jacob stelt de vraag of van Regeringszijde ook adressen voor huisvesting
van Ambonezen aan organisaties als “Door de eeuwen trouw” en “Hulp aan Ambon” zullen
worden gevraagd. De Minister-President is van oordeel, dat indien Mevrouw Van Limburg Stirum
adressen voor huisvesting van Ambonezen heeft ontvangen, wel aan haar gevraagd moet
worden, welke woonruimte beschikbaar is. Minister Götzen zou in deze huizen gerepatrieerden
willen onderbrengen om op andere plaatsen ruimte vrij te krijgen voor Ambonezen. De Minister-
President is van oordeel, dat indien men op morele gronden woonruimte aanbiedt voor
huisvesting van Ambonezen, men hier geen gerepatrieerden moet onderbrengen.
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Minister Götzen constateert telkens opnieuw, dat woonruimte aan gerepatrieerden
tegen dermate hoge prijzen wordt beschikbaar gesteld, dat deze het niet kunnen betalen. Minister
Van den Brink herinnert aan de interpellatie, die in de Tweede Kamer over het vraagstuk van de
onderhuur heeft plaats gevonden. Door de nieuwe huurwet kunnen aan overvraging beperkingen
worden aangelegd. Overwogen zou kunnen worden aan elk gerepatrieerd gezin een circulaire te
verstrekken, waarin de desbetreffende passages uit de brochure over de uitvoering van de
huurwet worden overgenomen. In Voorburg is voorts met gunstig resultaat een enquête bij de
onderhuurders  gehouden, welke ook in andere gemeenten zou kunnen worden ingesteld.

c. De verhouding tot Indonesië
Minister Van Maarseveen meent, naar aanleiding van het telegram van de HC van 27 Januari over
zijn gesprekken met Roem en Sjafrudin, dat men van Nederlandse zijde de zaak van Nieuw-
Guinea niet zal moeten urgeren. Volgens de HC is het voor de verhouding tot Indonesië niet
gunstig als het nieuwe Kabinet een scherper houding ten aanzien van het Nieuw-Guinea-
vraagstuk zou aannemen. De Minister-President is van oordeel, dat het Kabinet Natsir steviger en
tactischer tegenover het Parlement optreedt dan het Kabinet Hatta. Het schijnt, dat de
Indonesische Regering de opwinding rond de kwestie Nieuw-Guinea thans eerst wil laten
bezinken. Spreker zou de verhouding tot Indonesië op het ogenblik niet zo moeilijk achten,
indien niet in Maart een Ministersconferentie in Djakarta moet worden gehouden; dit zal de
Indonesische Regering thans moeilijk kunnen hebben. Minister Van Maarseveen merkt op, dat
deze conferentie niet beslist in Maart behoeft te worden gehouden. Dit kan ook in Mei of in
Juni; voorgeschreven is slechts, dat twee maal per jaar een Ministersconferentie zal plaats vinden.

d. De zaak Westerling (Zie notulen Ministerraad 22-1-1951, punt 3e.)
Staatssecretaris Blom deelt mede, dat op 30 Januari de verblijfsvergunning van Westerling in
België afloopt en dat de Belgische Regering deze niet wil verlengen. De gedachte is geopperd, dat
Westerling naar Tanger zou gaan. Op 30 Januari loopt evenwel ook zijn paspoort af. Spreker is
met Minister Van Maarseveen tot de conclusie gekomen, dat geen medewerking moet worden
verleend aan verlenging van dit paspoort. De Raad verklaart zich hiermede accoord.
- - -


